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چه کسی مانع جاسوسی احمدی نژادی ها شد؟
روایت تازه از خدمات طائب

همدلی: خبرگزاری فارس در گزارشــی به تشــریح 
خدمات حسین طائب رئیس سابق سازمان اطلاعات 
ســپاه پرداخت اســت. در این گزارش بیشتر موارد 
ذکرشــده مربوط به جاســوس هایی است که قصد 
داشته اند از طریق نزدیکان دولت محمود احمدی نژاد 

فعالیت کنند.
فــارس دراین باره نوشــته که یکــی از مهم ترین و 
پیچیده ترین اقدامات اطلاعات ســپاه، دســتگیری 
فردی به نام پریوش ســطوتی، همسر دکتر حسین 
فاطمی اســت، به گونه ای که با پیگیری های صورت 
گرفته از ســوی دولت و توســط ســفارت ایران در 
انگلیس، پای این شــخص به دولت احمدی نژاد باز 
می شــود و با این اســتدلال که من ایران را دوست 
دارم و احمدی نژاد و مشــایی فرزندان من هستند، 
ارتباطات نزدیکی میان خانواده مشــایی و پریوش 
سطوت ایجاد می شود، به گونه ای که پریوش سطوت 
با اتصال بسیاری از جاسوس ها و افراد در شبکه نفوذ 
 MI6 به اسفندیاری رحیم مشایی، مقدمات اهداف

در داخل ایران را تسهیل و فراهم می کند.
این خبرگزاری همچنین نوشته: یکی از مهره هایی که 
توسط عوامل انگلیسی به دولت احمدی نژاد و مشایی 
معرفی شده اند، شخصی است که در سفر وزیر خارجه 
وقت انگلیس - بوریس جانســون - به ایران، آزادی 
وی مطالبه شد. بنا بر گزارش های منتشرشده؛ کمال 
فروغی ابری، محکوم به جاسوسی نفتی و انرژی برای 
دول بیگانه ازجمله انگلیس و آمریکا اســت. مطلب 
مهم آن اســت که دیوید کامرون نخست وزیر وقت 
انگلیس، در نامه ای به حسن روحانی، رئیس جمهوری 
اسلامی ایران، خواهان آزادی کمال فروغی، شهروند 

بریتانیایی ایرانی تبار ۷6 ساله شده بود.
این خبرگزاری همچنین نوشته که جیسون رضاییان؛ 
جاسوسی که از دولت احمدی نژاد به دنبال نفوذ در 
ساختار دولت بود. خبرگزاری فارس در مورد دیگری 
به بازداشت معاون اول احمدی نژاد اشاره کرده است. 
این خبرگزاری نوشته: محمدرضا رحیمی کسی بود 
که به علت تخلفاتی که در مقام استاندار کردستان در 
زمان پیروزی آقای خاتمی در سال ۷6 داشت، عزل 
شد؛ اما همین شــخص در دولت آقای احمدی نژاد 
پست های مختلف کســب کرد و درنهایت به عنوان 
معاون اول در کنار آقــای احمدی نژاد قرار گرفت و 
در مســائل مالی و سیاسی و اقتصادی مشاور خاص 
ایشان بود و از هر نظر مورد اعتماد آقای احمدی نژاد 
به شــمار می رفت و حتی آقای احمدی نژاد در مورد 
وی اعتقاد داشــت که رحیمی خط قرمزش است و 
کســی نمی تواند به او تعرضی کند. در دولت آقای 
احمدی نــژاد قوه قضائیه در مــورد حلقه فاطمی و 
اختلاس های آن هشــدار داد؛ اما زمانی که نهادهای 
مربوطه می خواســتند در این مــورد اقدامی انجام 
دهند، دولت مانع این کار و اعلام کرد اگر به رحیمی 

تعرضی شود واکنش نشان خواهد داد.
به هر جهت بعــد از اتمام دولت دهم، رحیمی جزو 
یکی از دولتمردانی بود که توسط سازمان اطلاعات 

سپاه دستگیر و به جرم فساد اقتصادی محکوم شد.

انتصاب رئیس جدید سازمان
 حفاظت اطلاعات سپاه

سردار ســرتیپ پاســدار »مجید خادمی« با حکم 
فرمانده معظم کل قوا به ریاســت سازمان حفاظت 
اطلاعات سپاه پاسداران انقلاب اسلامی منصوب شد.

ســردار خادمی پیش ازاین، رئیس سازمان حفاظت 
اطلاعات وزارت دفاع و پشــتیبانی نیروهای مسلح 
بود؛ بنابراین گزارش، رئیس سابق سازمان حفاظت 
اطلاعات ســپاه، ســردار »محمد کاظمی« بود که 
اواخر هفته گذشته به ریاست سازمان اطلاعات سپاه 

منصوب شد.

رئیسی در مراسم گرامیداشت
 هفته قوه قضاییه:

تصمیم گرفتیم گرفتار حاشیه ها نشویم
رئیس جمهور گفت: قانونِ عادلانه به دست مجریان 
عادل اجرا می شود و در قوای سه گانه تصمیم گرفتیم 
گرفتار حاشــیه ها نشــویم. به گزارش ایسنا، سید 
ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور کشورمان با حضور در 
مراسم گرامیداشت هفته قوه قضاییه، گفت: در ادوار 
گذشته مســئولان گرفتار حاشیه ها شدند و برخی 
از کارها عقب ماند. تصمیم جدی ما این اســت که 
گرفتار حاشیه ها نشــویم و به متن بپردازیم. متن، 
خدمت خالصانه به مردم اســت. وی افزود: بسیار به 
آینده اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی کشور امیدوارم. 
دردهای مردم امروز باید شنیده شود. نه حق عقب گرد 
داریــم و نه حق درجا زدن. رئیس جمهور در تحلیل 
حادثه هفتم تیر گفت: جریان نفاق با پشتیبانی نظام 
سلطه تصمیم داشت که چهره های برجسته و نماد 
انقلاب را ترور کند. جریان نفاق با پشــتیبانی نظام 
سلطه سعی کرده شیطنت خود در ایران را ادامه دهد 
که تاکنون موفق نشده و نمی شوند. جریان انقلابی  
باید مســیر را با دقت بنگرند تــا جریان نفوذ نتواند 
اهداف پلید خود را در این کشور دنبال کند. بسیاری 
از دوســتان بی نام و مخلصانه در کل کشــور تلاش 
می کنند و بنده به عنــوان طلبه خدمتگزار به عنوان 
کسی که آشــنا با کار همکارانم در دستگاه قضایی 
هستم، قدردان این تلاش ها هستم. رئیسی ادامه داد: 
از همکارانم و بخصوص از آقای اژه ای که بیش از ۴۰ 
سال تجربه کار قضایی دارند و گفتمان حفظ سرمایه 
اجتماعی ضمن مبارزه با فساد و تلاش برای برقراری 
عدالت دارند، تشکر می کنم. ایشان و سایر همکاران 
در این دستگاه، با تلاش بسیاری تحقق سند تحول و 

نیز ارتقای آن را دنبال می کنند.

خبر

همدلی| دولت طرح تشکیل وزارت بازرگانی 
را تصویب کرده است. طرحی که دولت حسن 
روحانی خیلی تلاش کرد آن را به ثمر برساند 
اما موفق نشــد. بســیاری از اصولگرایان در 
مجلس با آن مخالف بودند و تأکید داشــتند 
روحانی تنها می خواهد فشار مالی بر دولت و 
ساختار اقتصادی کشور وارد کند؛ اما حالا در 
روزهایی که تورم فزاینده در کشور شکل گرفته 
و دولت در تأمین بودجه عمومی با مشــکل 
روبه رو است، دولت سید ابراهیم رئیسی بدون 
سروصدای خاصی درصدد تشکیل یک وزارت 
خانه جدید افتاده اســت. وزارت خانه ای که 
البته قبلًا در ساختار سیاسی و اقتصادی کشور 
بــوده و از زمان دولت محمــود احمدی نژاد 
برچیده شــده است. حالا به نظر می رسد که 
رئیســی از طرف مجلس خیال خود را راحت 
می بیند که به فکر تأســیس یک وزارت خانه 

جدید افتاده است.
ســابقه تشــکیل وزارت بازرگانی به قبل از 
انقلاب برمی گــردد. این وزارت خانه در اوایل 
دهه پنجاه از وزارت اقتصاد تفکیک و به طور 
مســتقل کار خود را آغاز کــرد و با تصویب 
نمایندگان مجلس رســماً وزارت بازرگانی در 
ســال 53 تشکیل شد. پس از انقلاب نیز این 
وزارتخانه ماندگان شــد هرچند که تغییراتی 
در آن بــه وجود آمد اما اصل این وزارت خانه 
حفظ شد. تا این که دوباره از اواخر دهه هفتاد 
و اوایل دهه هشــتاد مقامــات وقت تصمیم 
گرفتند تغییراتی را در این وزارت خانه ایجاد 
کنند. در سال ۱3۷۷ با جهت گیری تصویب 
بخش کارشناسی و تخصصی، کوچک سازی 
و واگــذاری امــور خدماتی و پشــتیبانی به 
بخش غیردولتی در مسیر تحول قرار گرفت. 
تشــکیلات وزارت بازرگانی با اصلاحاتی در 
دی مــاه ۱3۸3 بــا چهار معاونت و هشــت 
مؤسسه و شرکت وابســته به تأیید سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی رســید. اما مهم ترین 
تغییرات در دولت محمود احمدی نژاد رخ داد 
و او به یک باره با عنوان کوچک ســازی دولت 
تصمیم گرفت که بساط این وزارتخانه را جمع 
کند. موضوعی که در آن وقت مخالفان بسیاری 
داشت؛ اما او به هرحال مانند دیگر تصمیمات 
که مخالفان زیادی داشت کار خود را اجرایی 
کرد. درنهایت در سال ۱3۹۰ وزارت بازرگانی 
بــا وزارت صنایع و معادن ایران ادغام شــد و 
یک وزارت خانه جدید با عنوان وزارت صنعت، 
معــدن و تجــارت به وجود آمد. اما حســن 
روحانی تصمیــم گرفت که دوباره این وزارت 
خانه را احیا کند. بخصوص اینکه روحانی در 
دولت دوم خود تمرکز بیشــتری بر روی این 
موضوع داشــت. او بارها با شیوه های مختلف 
سعی کرد که موضوع تأسیس وزارت بازرگانی 
را به پیش ببرد؛ اما موفق نشــد. از اصلی ترین 
مخالفــان او اصولگرایان بودنــد. هر کدام از 
جریان های وابســته به اصولگرایی به شکلی 
در این راه ســعی کردند مانع تشکیل وزارت 
بازرگانی از سوی دولت روحانی شوند. هرچند 
کــه هم زمــان روحانی هم بــه انتقاد صریح 
از مخالفــان می پرداخت اما این کشــمکش 
درنهایت با پیروزی مخالفان به پایان رســید. 
در خرداد ســال ۹۸ نصرالله پژمانفر به عنوان 
نماینــده مجلــس دهم و یکــی از مخالفان 
سرســخت روحانی اعلام کــرد که جمعی از 
نمایندگان در نامه ای بــه رئیس جمهوری از 
او به خاطر تلاش هایش برای تأسیس وزارت 
بازرگانی انتقاد کرده اند. در نامه این نمایندگان 
آمده بود: »اصرار و پافشاری مسئولان دولتی و 

برخی نمایندگان مجلس برای تشکیل وزارت 
بازرگانی در حالی اســت که کشور هم اکنون 
در شــرایط جنگ اقتصادی به سر می برد و 
تصمیم گیری دقیق و سریع و دارای بار مالی 
کــم، ازجمله ملزومات مدیریت در شــرایط 
تحریم است. در صورت تصویب طرح مذکور، 
تشــکیل وزارت بازرگانــی در عین تحمیل 
هزینــه ای بالغ بر دو هزار میلیــارد تومان به 
دولت، حل وفصل اختلافات بین دو وزارتخانه 
بر ســر موارد اختلافی حدود شش ماه تا یک 
سال طول زمان لازم دارد و عملًا در این بازه 
زمانی بازار بدون متولی رها خواهد شد. چراکه 
به صورت عمومی فرآیند تفکیک دو دستگاه 
اجرایی به مراتب پیچیده تــر و وقت گیرتر از 
ادغام آن هاســت و به همین سبب، اقتضای 
چنین شرایطی می طلبد تا دولت و مسئولان 
با اتخاذ تدابیری کم هزینه و مطمئن، کشور را 
در عبور از تنگنای اقتصادی به بهترین شکل 
ممکن اداره نمایند.« به غیراز این تشکل های 
بســیج و روزنامه کیهان هم بشــدت تلاش 
می کردند که روحانی را به خاطر پیگیری طرح 
تأسیس وزارت بازرگانی تحت فشار قرار دهند.

این فشــارها بخصوص زمانــی افزایش یافت 
که به خاطر خروج آمریکا از برجام و افزایش 
شــدید تحریم ها شــرایط اقتصــادی ایران 
روزبه روز بدتر می شــد. روزنامــه کیهان در 
مطلبی در تیرماه ســال ۹۸ نوشــت: »دولت 
حســن روحانی مدت هاســت به بهانه های 
مختلف قصد احیای وزارت بازرگانی را دارد، 
درحالی که کمتر از ۱۰ سال پیش این وزارت 
خانه با وزارت صنایع و معادن ادغام شــد تا 
علاوه بر کاهش ساختارهای دولتی، صنعتی 
ســازی تجارت را بیش ازپیش تسهیل کند. 
نکتــه مهمی کــه در این میان وجــود دارد 
این اســت که وظایف وزارت بازرگانی حدود 
هشــت ســال پیش به وزارت صنعت واگذار 
شد اما وزرای صنعت دولت روحانی که اغلب 
روســای ســتاد وی در انتخابات بودند انگار 
توجهی به وظایف خود نداشــتند و حالا کار 
به جایی رســیده که رئیس جمهور می خواهد 
صورت مسئله را از اساس پاک کند. حال باید 
پرســید با این وزرای صنعت دولت آیا بهتر 
نبود رئیس جمهور انگشــت اتهام ناکارآمدی 
را به ســمت وزرای خود می گرفت نه ساختار 
وزارت خانــه؟ به بیان دیگر، چــه اقدامی قرار 
اســت وزیر بازرگانی انجام دهد که در حیطه 
اختیارات وزیر صنعت نیست؟ رئیس جمهور 
باید پاســخ دهد که اضافه شدن ساختارهای 

جدید به دولت قرار است چه کارکردی به جز 
افزایش بوروکراسی و هزینه ها داشته باشد و 
اصلًا چه مشکلی با این کار حل خواهد شد؟ 
همان طور که اشاره شد احیای وزارت بازرگانی 
هزینه هــای ســنگینی روی دســت دولت 
می گذارد، از تأســیس ساختمان ها و وسایل 
و... تا اســتخدام نیرو و سیاست گذاری ها که 
هرکدام یک پروسه زمان بر محسوب می شود. 
در کل برآوردی که از مجموع هزینه های این 

اقدام پیش بینی می شود، بسیار زیاد است.«
تیرماه ســال ۹۸ اوج فشــارها بر روحانی به 
خاطر موضوع تشــکیل وزارت بازرگانی بود. 
تقریباً همه جریانات سیاسی منتقد روحانی 
با هم متحد شــده بودنــد و یک صدا تأکید 
داشــتند که تشــکیل وزارت بازرگانی کاری 
بیهوده و هزینه زاست. آنان بشدت نسبت به 
سخنان روحانی درباره تشکیل وزارت بازرگانی 
حساسیت نشــان می دادند. در همان دوران 
بسیج دانشجویی دانشگاه های علم و صنعت 
و شــهید بهشتی با ارســال نامه ای به رئیس 
مجلس ضمن انتقاد از طرح چندین باره طرح 
تشــکیل وزارت بازرگانی در مجلس خواستار 
جلوگیری از تشــکیل مجدد ایــن وزارتخانه 

شدند.
 واکنش بسیج دانشجویی

در این نامه خطاب بــه رئیس مجلس آمده 
بود: »همان طور که مســتحضرید؛ در حالی 
مجلس اخیراً بــرای چهارمین بــار طی دو 
سال گذشــته قصد دارد طرح تشکیل مجدد 
وزارت بازرگانی را در دستور کار قرار دهد که 
جنابعالی در آخرین بررسی این طرح در سال 
گذشــته، به صراحت تأکید کردید: »مجلس 
با تغییر تشــکیلات دولت در شرایط کنونی 
موافق نیســت و دولت باید مسیر دیگری را 
طی کند«؛ اما به فاصله چند ماه از ســخنان 
جنابعالی و رای منفی نماینــدگان مردم به 
تشکیل مجدد وزارت بازرگانی، بار دیگر این 
طرح به اصرار دولت در دســتور کار مجلس 
شورای اسلامی قرار گرفته است. تجربه تاریخ 
سیاســی-اقتصادی ایران نشان داده است در 
شــرایطی که مجلس با توجه به فشــارهای 
سیاسی احزاب و دولت ها اقدام به تغییر نظر 
در خصوص یک موضوع کارشناســی نماید، 
نتایج منفی آن به میزانی فاجعه بار است که تا 
سال ها، مردم باید بهای سنگین آن را بپردازند. 
تجربه تلــخ تصویب برجام و عــدم توجه به 
نظرات کارشناســان در این موضوع، یکی از 
نمونه تصمیماتی اســت که مجلس شورای 

اسلامی به اصرار دولت، در عرض چند دقیقه 
آن را تصویــب کرد و امروز آثــار زیان بار آن 
بیش ازپیش هویدا شده است... . در این راستا 
پیشنهاد می شود مجلس به جای تغییر ساختار 
که امــری زمان بر، مغایر با قوانین و اســناد 
بالادســتی، غیر کارشناسی و بیهوده است را 
کنار گذاشــته و اقدام به بررسی دلایل اصلی 
به هم ریختگی بازار محصولات از وزیر مربوطه 
کنــد و در صــورت قانع نشــدن نمایندگان 
مجلس وی را اســتیضاح کند. وزارت جهاد 
کشاورزی طبق قانون تمرکز وظایف بازرگانی، 
مسئول اصلی تنظیم بازار محصولات اساسی 
در کشــور اســت و باید با توجه به اختیارات 
قانونی پاســخگوی نمایندگان مجلس باشد. 
بر این اســاس، درصورتی که مجلس شورای 
اسلامی بار دیگر تصمیمی برخلاف منافع ملی 
اتخاذ کند، باید نسبت به آثار و تبعات آن به 

ملت ایران پاسخگو باشد.«
در همین زمینه، سید حسین نقوی حسینی 
نماینده مجلس شورای اسلامی در گفت وگو 
با خبرگزاری تســنیم، با بیان اینکه تشکیل 
وزارت بازرگانــی پاک کردن صورت مســئله 
اســت، گفته بود: »ادغام وزارتخانه ها پس از 
بررسی های کارشناسی صورت گرفت و ایجاد 
زیرســاخت های این امر حدود دو سال زمان 

برد.«
 وزارت جدید به نام رئیسی

عمده اصولگرایان در آن ایام تأکید داشــتند 
که طرح تأســیس وزارت بازرگانی فقط یک 
بهانه تراشــی از ســوی دولت حسن روحانی 
اســت. حالا در شرایطی که ســقوط ارزش 
پول ملی ایران یک رکورد تاریخی ثبت کرده 
است دولت رئیســی تصویب کرده که وزارت 
بازرگانی را تأسیس کند. علی بهادری جهرمی 
در حســاب کاربری خود در توییتر نوشــت: 
» دولت امروز با طرح تشکیل وزارت بازرگانی 
موافقــت کرد. ازجمله دلایــل اعلام موافقت 
تقویت و تجمیع ابزارهــای نظارتی دولت بر 
بازار، کنترل مؤثرتر قیمت ها، تسهیل تجارت 
و رونــق تجــارت خارجی، سیاســت گذاری 
واحــد و چابکی در امــور بازرگانی و حمایت 
جدی تر از مصرف کننده بود.« اما این مصوبه 
تا الان هیچ واکنشــی از سوی نه نمایندگان 
مجلس و نه اصولگرایان در پی داشــته است. 
تا کنون هیچ کدام از منتقدان دیروز از دولت 
نپرســیده اند که چرا دولت می خواهد به جای 
حل مشــکلات به دنبال افزایش هزینه های 

دولت باشد؟

چرا اصولگرایان در مقابل تأسیس وزارت بازرگانی سکوت کرده اند؟

ممنوع برای روحانی؛ مجاز برای رئیسی

همدلی| حاشیه های اســتیضاح وزیر صمت همچنان ادامه 
دارد. در این میان اظهارات متناقضی مطرح می شود. از یک سو 
اظهارات نمایندگان وجود دارد و از سوی دیگر اظهارات وزیر 
صمت و حامیان او. بااین حال دیروز بالاخره فاطمی امین رسماً 
اعلام کرد که نماینده ای تابه حال او را به صورت پیامکی تهدید 
نکرده است؛ اما او مدعی شد که نمایندگان برای انتصابات به 
او فشــار می آورند. موضوعی که نمایندگان می گویند فاطمی 
امین در جلسه کمیســیون صنایع مجلس آن را هم تکذیب 

کرده است.
به گــزارش ایلنا، ســیدرضا فاطمی امین در جلســه دیروز 
کمیســیون صنایع که بــا حضور طراحان اســتیضاح وی و 
اعضای کمیســیون برگزار شد، در پاســخ به سوالی پیرامون 
ادعای برخی رســانه ها مبنی بر ارسال پیامکی تهدیدآمیز از 
جانب طراحان اســتیضاح برای انتصــاب افرادی به مدیریت 
یک شــرکت صنعتی، تأکید کرد: »به صراحت می گویم هیچ 
پیامک تهدیدآمیزی برای من نیامده و این موضوع را تکذیب 
می کنم. این مطلب را جایی نگفته ام و هر کســی که منتشر 

کرده خودش باید پاسخگو باشد.«
وی با اشاره به اینکه از جانب برخی نمایندگان برای انتصابات 
پافشاری هایی وجود داشــته، افزود: »نمایندگان امضاکننده 
استیضاح حتی فشــاری برای انتصابات به من وارد نکرده اند 
البته نمایندگان دیگری پافشاری بیش ازحد درباره انتصابات 
داشــته اند که اگر لازم باشــد در مجلس راجع به آن سخن 

خواهم گفت.«

در همین حال لطف الله ســیاهکلی عضو کمیسیون صنایع و 
معادن درباره نتیجه جلسه دیروز این کمیسیون به خبرآنلاین 
گفت: »امروز وزیر صمت آمدند و در کمیســیون توضیحاتی 
دادند ولی نمایندگان و از جمله، خود من، قانع نشــدند. وی 
تعداد نمایندگان خواستار اســتیضاح را 3۴ نفر اعلام کرد و 
افزود: نمایندگان تا فردا فرصت دارند که امضای خود را پس 
بگیرند و فضای کنونی، به گونه ای اســت که استیضاح، اعلام 

وصول خواهد شد.«
ســیاهکلی در موردادعای تهدید پیامکی وزیر صمت از سوی 
دو نماینده نیز گفــت: »اتفاقاً در این مورد وزیر جمله خوبی 
گفت، ایشان تأکید کردند، »نمایندگان امضاکننده استیضاح 
حتی فشــاری برای انتصابات به من وارد نکرده اند؛ بنابراین، 

هیچ شــائبه و اتهامی در این زمینــه، متوجه امضاکنندگان 
استیضاح نیســت، ضمن اینکه آقای فاطمی امین به صراحت 
گفتنــد که »هیچ پیامک تهدیدآمیــزی از جانب نمایندگان 
دریافت نکرده ام« و به این ترتیب، اساساً، صحت چنین ادعایی، 

زیر سؤال رفت.«
اما درباره اســتیضاح وزیر صمت ســمیه محمودی نماینده 
دوره های دهم و یازدهم، مجلس شــورای اســلامی از شیوه 
مواجهه برخــی وزرا و معاونان، تعجب خود را ابراز می کند و 
می گوید: »اولین بار بود از اعضای هیات دولت تماس گرفتند 
که »چرا شما استیضاح را امضاء کردید«، او استیضاح را یکی 
از ابزارهای نمایندگان در قوه مقننه برای اعمال نظارت بر سایر 

قوا می داند و منتقد چنین رویکردهایی است.
بــه گزارش اعتمادآنلاین محمودی اظهــار کرد: »برای آقای 
فاطمی امین از ســوی وزارتخانه ها خیلی لابی شد. من شش 
ســال است نماینده هستم و اســتیضاح های زیادی را امضاء 
کردم تــا حالا ندیدم از هیات دولت به من زنگ بزنند، اولین 
بار بود از اعضای هیات دولت، معاونین و وزرا، تماس گرفتند 
که »چرا اســتیضاح را امضاء کردید« و جالب اینجاســت که 
وقتی من توضیحاتم را به ایشــان ارائه و موضوعات را تشریح 
می کردم می گفتند حق با شماست. ازاین رو، باید بگویم رویه 
جدیدی را مشــاهده می کنم که هم ازلحاظ رســانه ای برای 
کاهش امضاءهای استیضاح فشار می آورند و هم اعضای هیات 
دولت تماس می گیرند، یا مثلًا پارلمانی های مختلف دستگاه ها 

صحبت می کنند که بیایید امضای خود را پس بگیرید.«

روایت یک نماینده از فشار دولتی ها

تماسعجیببانمایندگاناستیضاحکننده

قالیباف: اساس فعالیت هایمان، 
خنثی سازی تحریم هاست

به گزارش ایسنا، محمدباقر قالیباف صبح دیروز دوشنبه 
در همایش سراسری قوه قضاییه که با حضور سران قوا 
و مسئولان قضایی برگزار شد، ضمن تبریک هفته قوه 
قضاییه به مســئولان قضایی کشور و گرامیداشت یاد 
شهید بهشتی )ره( و شهدای ۷ تیر، گفت: با تدبیر مقام 
معظم رهبری و دقت نظر ایشان در انتصابات اخیر قوه 
قضاییه که از درون قوه انجام شد، روند تحول در قوه 
قضاییه مشهود است و انسان هر روز نسبت به حرکت 

قوه قضاییه امیدوارتر می شود. 
وی ضمن تمجید از شخصیت حجت الاسلام والمسلمین 
محســنی اژه ای، گفت: رئیس قــوه قضاییه از قضات 
برجســته و نمونه کشوری اســت و در سلسله مراتب 
قوه قضاییه تمام مســیرها را ســپری و با تاروپود قوه 
قضاییه آشــنایی دارد و باروحیه حق طلبانه فعالیت 
می کند. رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
بیانیه گام دوم نقشه و سند راه است، تصریح کرد: یکی 
از ویِژگی های شــهید بهشتی این بود که به هر آنچه 
معتقد بود، بیان می کرد و خود را نیز ملزم به عمل آن 
کار می کرد. وی با بیان اینکه شهید بهشتی در حوزه 
دانش گسترده بود و تجربیات انباشته ای داشت، گفت: 
وی در مســیر انقلابی گری مبتنی بر عقلانیت محور 
و عدالت محور حرکت می کرد. قالیباف با بیان اینکه 
شهید بهشتی هم مشی مردمی و هم حداکثر جذب و 
حداقل دفع را داشت، اظهار کرد: زمانی که کلام شهید 
بهشــتی را گوش می کنیم به استدلال آوری و قدرت 
اقناع سازی این مرد پی می بریم. وی با بیان اینکه باید 
نظام اســلامی را مقتدر و کارآمد کنیم، گفت: کشور 
نیازمند یک نظام حکمرانی محکم و متعالی و نیازمند 
یک مشروعیت استمراری است و آن منوط به کارنامه 
و عملمان در انجام کارهایمان اســت. رئیس مجلس 
شــورای اسلامی ادامه داد: طبق فرمایش مقام معظم 
رهبری در بیانیه گام دوم انقلاب، باید از برداشتمان از 
الگوی حکومت علوی به سمت زمینه سازی حکومت 
مهــدوی حرکت کنیم. وی افزود: امروز هر ســه قوه 
مصمم هســتند تا با هماهنگی، همدلی و هم افزایی 
از فرصت به دســت آمده اقدام به اجرای وظایف خود 
کنند؛ به ویژه انجام این اقدامات در حالی است که برای 
برنامه ریزی برنامه هفتم نیز در تلاش هستیم. قالیباف 
بیان کرد: بر این باوریم که با نگاه خنثی سازی تحریم 
و رفع تحریم در حال انجام وظایفمان هستیم و اساس 
فعالیت هایمان، خنثی سازی تحریم ها است. وی افزود: 
با رویکرد ظرفیت و امکان مادی که در کشــور وجود 
دارد، مصمم هستیم تا بتوانیم کارها را پیش ببریم و 
مردم ثمره این اقدامات را در زندگی و سفره هایشــان 
لمس کنند. امروز هر سه قوه مصمم هستیم با همدلی 
و هم افزایــی از ایــن فرصت در زمانی کــه در حال 
برنامه ریزی برای برنامه هفتم هستیم استفاده کنیم. 
رئیس مجلس شورای اســلامی با اشاره به اینکه در 
بحث پایه بودجه قوه قضاییه باید تجدیدنظری کنیم تا 
بر اساس رشد سالیانه مسیر خود را طی کند، گفت: در 
حوزه اصلاح قوانین، بحث اطاله دادرسی از موضوعاتی 
اســت که باید به صورت لایحه به مجلس بیاید تا بر 
اساس آن کار را پیش ببریم. قالیباف افزود: شاید قوه 
قضاییه در حوزه تجهیزات، امکانات و … مشــکلاتی 
داشته باشــد اما ســرمایه اصلی قوه قضاییه قضات 
هستند، آن ها باید احســاس منزلت، قدرت، آرامش، 
آســایش برای برقراری عدالت و قضاوت صحیح، حق 
مدارانه و با آزادگی، شجاعت و افتخارآفرینی آن هم بر 

اساس عدالت پیش ببرند.

محسنی اژه ای در همایش سراسری قوه  قضاییه:
وظیفه خود می دانم با تمام توان به 

کمک قوه مجریه بیایم
به گزارش مرکز رســانه قوه قضاییه، حجت الاســلام 
محسنی اژه ای رئیس قوه قضاییه در همایش سراسری 
قوه قضاییه بیان کرد: درحالی که جهان  بین دو قدرت 
شــرق و غرب مادی تقسیم شــده بود کســی گمان 
نمی بــرد یک نهضت دینی بتواند بــدون وام گرفتن 
و بدون اتکا به شــرق و غرب پیروز شــود. وی افزود: 
برخی افراد در مخیله شــان هــم خطور نمی کرد که 
چنیــن اتفاقی در عصر حاضر محقق شــود. خداوند 
عنایت کرد و به دســت یک بنده صالح خودش و به 
دست امت دین باور انقلاب عظیمی را علیرغم دشمنان 
و مســتکبران به پیروزی رساند. رئیس قوه قضاییه با 
بیان اینکه مردم یکپارچه و یکدل با پیروی از مقتدای 
خودشان از امام دیروز و امام امروز بر همه نقشه های 
دشمن پیروز شــدند، بیان کرد: امام و امت توانستند 
با پیوند وســیع یک الگوی وسیع از حکمرانی به نام 
مردم سالاری دینی ارائه دهند. محسنی اژه ای گفت: 
اگر مردم بدانند کارگزاران نظام برای آن ها، برای تحقق 
عدالت، عدالت اجتماعی و فراهم کردن بســتر جهت 
رشد دنیا و آخرت آن ها تلاش می کنند، تردید نکنید 
که مردم پشت سر کارگزاران نظام خواهند بود. امروز 
وظیفه خود می دانم با تمام توان به کمک قوه مجریه 
بیایم. می دانم اگر دولت در برنامه هایش موفق باشــد 
قوای قضائیه و مقننه هم موفق خواهند بود. مسئولیت 
قوه مجریه با مسئولیت قوه قضاییه قابل مقایسه نیست.

وی با بیان اینکه امروز وظیفه خود می دانم با تمام توان 
با مجلس انقلابی تشریک مســاعی داشته باشیم تا با 
کمک هم قوانین متناسب با زمان، متناسب با خدمت 
به مردم و متناســب با مقابله با نقشــه های دشمن 
تدویــن کنیم، گفت: وظیفه خود می دانم با همکاری 
تمام نیروهای نظامی، انتظامی و امنیتی آرامش، رفاه 
و امنیت مردم را تأمین کنیــم. باور دارم تقویت قوه 
قضاییه ازلحاظ نیروی انسانی و اداری به نفع مجلس 
و دولت خواهد بود. تقویت قــوه قضاییه می تواند به 
منویات قوه مجریه کمک کنــد. تقویت قوه قضاییه 

می تواند موجب اجرای بهتر قوانین مجلس شود.

خبر


